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Protokół Nr LIV/10 
z dnia 13.08.2010 r. 

 
sesji Rady Gminy Dobromierz, odbytej w sali Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w 
Dobromierzu, pod przewodnictwem Marka Jaworskiego – przewodniczącego Rady. 
 
Początek sesji godz. 1300, zakończenie godz. 1345. 
 
W sesji uczestniczyło 13 radnych (nieobecny radny Czesław Suchojad i Janusz Zawadzki) oraz 10 sołtysów 
(nieobecny sołtys Paweł Kwiatkowski i Leszek Sokalski). 
 
Ponadto w sesji wzięli udział: Wójt Gminy Czesław Drąg, Skarbnik Andrzej Poradowski, Sekretarz Bolesław 
Stochmal oraz kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych gminy. 
Listy obecności stanowią zał. nr 1, 2, 3 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.-1. 
Hymn państwowy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Jaworski otworzył obrady LIV sesji Rady Gminy Dobromierz.  
Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał, a 
następnie przywitał radych, kierowników jednostek, sołtysów oraz radnego powiatowego Wojciecha 
Latuszka. 
W związku z tym, że Wójt zwrócił się z pisemnym wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie wykupu nieruchomości zabudowanej, położonej na działce nr 334/23 o powierzchni 
0,9382 ha w Dobromierzu – baza Spółdzielni Usług Rolniczych oraz projekt uchwały w sprawie zmiany § 1 
Uchwały Rady Gminy Dobromierz Nr LII/244/10 z dnia 28 maja 2010 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej wybranej gminie na usuwanie skutków powodzi „2010”, radnym został przedłożony drugi 
projekt poszerzonego o dodatkowe punkty porządek obrad. Projekty uchwał zostały uwzględnione w pkt 9 
i 10. 
Czy są uwagi do przedłożonego porządku obrad LIV sesji Rady Gminy Dobromierz? 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Za przyjęciem drugiego porządku obrad LIV sesji Rady Gminy Dobromierz z uwzględnieniem w/w 
projektów uchwał głosowało: 11- radnych za, 1 - wstrzymał się, 1 - przeciw, 2 - nieobecnych. 
 
Ad.-2. 

II  porządek obrad LIV sesji Rady Gminy Dobromierz 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Janusza Korczaka Szkole Podstawowej w 

Gniewkowie.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Skarbu 

Państwa działki gruntu nr 209/2 o powierzchni 0,72 ha, położonej w miejscowości Jaskulin.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dobromierz na rok 2010.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy 

Dobromierz oraz ustalenie wysokości dopłaty do taryfy dla odbiorców usług wodociągowych.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie wykupu nieruchomości zabudowanej, położonej na 

działce nr 334/23 o powierzchni 0,9382 ha w Dobromierzu – baza Spółdzielni 
Usług Rolniczych.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany § 1 Uchwały Rady Gminy Dobromierz            
Nr LII/244/10 z dnia 28 maja 2010 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
wybranej gminie na usuwanie skutków powodzi „2010”.  

11. Interpelacje i wnioski radnych.  
12. Wolne wnioski, zapytania, informacje.  
13. Zamknięcie obrad sesji. 
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Ad.-3. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Jaworski poinformował, że protokół z ostatniej sesji został złożony do 
wglądu w Biurze Rady, nie wniesiono do niego żadnych uwag, stąd stwierdził, iż został on przyjęty przez 
aklamację. 
 
Ad.-4. 
Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do przedłożonej informacji o pracy 
Wójta w okresie między sesjami? 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Ad.-5. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił Przewodniczącą Komisji Socjalnej Stefanię Ficę o 
przedstawienie opinii kierowanej przez nią komisji o projekcie uchwały w sprawie nadania imienia Janusza 
Korczaka Szkole Podstawowej w Gniewkowie.  
-Przewodnicząca Komisji Socjalnej Stefania Fica poinformowała, że Komisja Socjalna pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania imienia Janusza Korczaka Szkole Podstawowej w 
Gniewkowie w głosowaniu 5 – radnych za.  
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają uwagi do projektu uchwały? 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem Uchwały Nr LIV/249/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie nadania imienia 
Janusza Korczaka Szkole Podstawowej w Gniewkowie głosowało: 13 – radnych za,                   
2 – nieobecnych. 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.-6. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetowej oraz 
Przewodniczącego Komisji Rolnictwa o przedstawienie opinii kierowanych przez nich komisji o projekcie 
uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na dokonanie darowizny na rzecz Skarbu Państwa działki gruntu nr 
209/2 o powierzchni 0,72 ha, położonej w miejscowości Jaskulin.  
-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz 
Skarbu Państwa działki gruntu nr 209/2 o powierzchni 0,72 ha, położonej w miejscowości Jaskulin w 
głosowaniu 5 – radnych za.  
-Przewodniczący Komisji Rolnictwa Wiesław Konieczek poinformował, że kierowana przez niego komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz 
Skarbu Państwa działki gruntu nr 209/2 o powierzchni 0,72 ha, położonej w miejscowości Jaskulin w 
głosowaniu 5 – radnych za. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały? 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem Uchwały Nr LIV/250/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie wyrażenia zgody 
na dokonanie darowizny na rzecz Skarbu Państwa działki gruntu nr 209/2 o powierzchni 
0,72 ha, położonej w miejscowości Jaskulin głosowało: 13 – radnych za, 2 – nieobecnych. 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.-7. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetowej i następnie 
Przewodniczącą Komisji Socjalnej o przedstawienie opinii kierowanej przez nie komisji o projekcie uchwały 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Dobromierz na rok 2010. 
-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dobromierz na rok 2010 w 
głosowaniu 4 – radnych za, 1 – nieobecny. 
-Przewodnicząca Komisji Socjalnej Stefania Fica poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżecie Gminy Dobromierz na rok 2010 w 
głosowaniu 5 – radnych za. 
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-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają uwagi do projektu uchwały? 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem Uchwały Nr LIV/251/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Dobromierz na rok 2010 głosowało: 12 – radnych za, 1 – wstrzymał się, 2 – 
nieobecnych. 
Uchwała została podjęta.    
 
Ad.-8. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetowej o przedstawienie 
opinii kierowanej przez nią komisji o projekcie uchwały w sprawie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
na terenie Gminy Dobromierz oraz ustalenie wysokości dopłaty do taryfy dla odbiorców usług 
wodociągowych.  
-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie 
Gminy Dobromierz oraz ustalenie wysokości dopłaty do taryfy dla odbiorców usług wodociągowych w 
głosowaniu 4 – radnych za, 1 – nieobecny. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem Uchwały Nr LIV/252/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Dobromierz oraz ustalenie wysokości dopłaty do 
taryfy dla odbiorców usług wodociągowych głosowało: 12 – radnych za, 1 – wstrzymał się,    
2 – nieobecnych. 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.-9. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił Wójta Gminy Czesław Draga o omówienie projektu 
uchwały w sprawie wykupu nieruchomości zabudowanej, położonej na działce nr 334/23 o powierzchni 
0,9382 ha w Dobromierz – baza Spółdzielni Usług Rolniczych. 
-Wójt Czesław Drąg poinformował, że przedkłada projekt uchwały w zasadzie intencyjnej, bo jeśli będzie 
zgoda, żeby uchwalić ten projekt uchwały to będzie dla niego zobowiązanie do pewnych działań. Ulega 
likwidacji Spółdzielnia Usług Rolniczych w Dobromierzu, która wystawia do sprzedaży swoją bazę. Ze dwa 
lata już tę bazę sprzedają, nie ma specjalnie chętnych do jej zakupu, w związku z tym jak się temu 
wszystkiemu przyjrzałem wydaje mi się, że byłby sens, aby bazę tę przyjąć na inwestycje, inaczej mówiąc 
kupić. Cały ten obiekt posiada pomieszczenia biurowe, ma dość dobry warsztat, który mógłby być nam 
potrzebny, ma zaplecze magazynowe, powiem czym się kieruję proponując taką uchwałę Wysokiej Radzie. 
Po pierwsze Zakład Komunalny znajduje się w drewnianym baraku i przez to jest obiektem tymczasowym, 
może być nim jeszcze z 5, 10 lat przy lepszej staranności utrzymania, ale nie są to trwałe budynki w 
związku z tym wcześniej, czy później, a nie sądzę, żeby znaleźli się w gminie jeszcze tacy mądrzy w 
następnych władzach, że Zakład Komunalny będą likwidować i urzędników w ratuszu obarczać 
wykonywaniem czynności obsługowych, które samorząd gminny społeczeństwu świadczyć powinien. W 
związku z tym trzeba stworzyć dobre warunki dla tego zakładu, także dla pracowników jego zarządu. 
Zakład jest systematycznie dosprzętawiany, w związku z tym zachodzi potrzeba, żeby ten sprzęt, który 
jest był dobrze zabezpieczony, a więc w obiektach zamykanych, żeby nie ulegał dewastacji, kradzieży, a 
zatrudnienie stróży, czy jak to dzisiaj rozwiązujemy tej telewizji przemysłowej też kosztuje, w związku z 
tym lepiej zamknąć sprzęt w obiekcie zamkniętym i zabezpieczonym niż trzymać na podwórku. Myślę, że 
jest to jak najbardziej zasadne i jest to największym uzasadnieniem. Państwo, szczególnie Ci radni, którzy 
funkcjonują dłużej wiedzą, że remiza w Dobromierzu systematycznie pęka, rozwala się. My na początku 
kadencji po poprzednikach zastaliśmy już koncepcję budowy nowej remizy. Dzisiaj straż pożarna ma trzy 
samochody, jakąś przyczepkę na sprzęt, potrzebuje warsztat, czyli tych pomieszczeń musi być 
odpowiednia ilość, żeby te wszystkie czynności wykonywać i zabezpieczyć sprzęt. Myślę, że będzie 
rozwijała się również o sprzęt. Te wydarzenia, szczególnie tegorocznego lata wyraźnie pokazują, że 
powinniśmy się zabezpieczyć w sprzęt pływający, bo to co mieliśmy w 1997 roku wyraźnie pokazało, że do 
wielu ludzi zalanych wówczas nie można było dotrzeć, bo nie było na czym. Sprzęt na kołach nie dojechał, 
a pływającego nie było. W związku z tym trzeba tą remizę przewidzieć także trochę na przyszłość. 
Budowa takiej remizy, na dzisiejsze składanie sprzętu to koszt około 2 mln zł. Mając tą bazę po Spółdzielni 
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Usług Rolniczych przy niewielkich wydatkach na modernizację remizę mamy gotową. Tu na tym mamy już 
oszczędność. Zaproponowałem Spółdzielni Usług Rolniczych 400 tys. zł za bazę i grunt na, którym to 
wszystko stoi. Musimy dopłacić Vat, ponieważ kupujący musi go odprowadzić do Urzędu Skarbowego. 
Kosztowało by nas to niecałe 500 tys. zł i wydaje mi się, że warto decyzję o kupieniu tej bazy podjąć by 
mieć ją na swoje potrzeby. Wnoszę do Wysokiej Rady o podjęcie tej uchwały, którą proponuję i która nie 
jest jeszcze decyzją tylko przygotowaniem odpowiednich zapisów do projektu budżetu Rady Gminy na rok 
2011 i nowa Rada w tej sprawie będzie mogła się decyzyjnie wypowiedzieć. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetowej o przedstawienie 
opinii kierowanej przez nią komisji o projekcie uchwały w sprawie wykupu nieruchomości zabudowanej, 
położonej na działce nr 334/23 o powierzchni 0,9382 ha w Dobromierzu – baza Spółdzielni Usług 
Rolniczych. 
-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wykupu nieruchomości zabudowanej, położonej na 
działce nr 334/23 o powierzchni 0,9382 ha w Dobromierzu – baza Spółdzielni Usług Rolniczych w 
głosowaniu 4 - radnych za, 1 - nieobecny.  
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do w/w projektu uchwały? 
-radny Zbigniew Zieliński stwierdził, że powtarzał wielokrotnie na sesjach przez całą kadencję, że jest to 
powtórka z rozrywki i teraz jest ostatni numer tej powtórki, bo to samo było w poprzednim wydaniu, kiedy 
również ostatnim rzutem na taśmę kupiono bazę GS-u. Zakupiono ją z wielkimi planami, że będzie się 
wiele w niej działo. Baza z powrotem wróciła do gminy i cztery lata niedługo minie i pan Wójt nic z tą 
bazą nie wymyślił, za wyjątkiem tego, że wiatr hula i za chwilę będzie to gruzowisko. Gdyby tego ruchu 
nie zrobił, to prywatna osoba kupiła by bazę i by się inaczej tam mieściła. Weszliśmy z pomysłem, ale 
gorzej z realizacją. Teraz to samo jest w przypadku Spółdzielni Usług Rolniczych. Nie radzimy sobie z 
nieruchomościami gminnymi, one się walą. Kolejne dzieło z tamtej epoki to jest świetlica wiejska w 
Roztoce, którą pan Wójt robił cztery lata i dzisiaj nadal jest deskami zabita. Nie lepiej wygląda świetlica, 
która stoi w centrum Roztoki, też została zakupiona od prywatnego człowieka. Za te pieniądze powstałyby 
dwie świetlice na wsiach, a tam dalej dechami zabite i kolejne pieniądze będą wtopione przez zakład 
budżetowy. Na początku tej kadencji miała powstać spółka. Spółka rządzi się prawami biznesowymi i nic z 
tej spółki nie wyszło tylko dalej jest zakład, który w każdym momencie jest dofinansowywany. Za chwilę 
przy wodzie będziemy dodawać pieniądze bez szukania przyczyn dlaczego do tej wody dopłacamy. Na 
każdym kroku co zakład nie robi, ktoś robi drogę asfaltową, zakład to fakturuje i drugie tyle z budżetu 
gminy dokładamy do interesu, dlatego uważam za niecelowe działania, które zakład budżetowy wykonuje. 
We wszystkich samorządach ościennych zadania o których pan Wójt mówi robi bądź to sprywatyzowana 
spółka komunalna, bądź podmioty, które są wynajmowane do różnych czynności. Sprzęt się kupuje, a jak 
trzeba kupkę piasku przewieść to się najmuje rolnika z Jugowej i jeszcze kombinuje się w papierach. Panie 
Wójcie pan wiele czynności robi na pokaz, które w papierach nie mają odzwierciedlenia, dlatego apeluję 
do radnych szczególnie tych, którzy pamiętają historię z poprzedniego okresu przed zakupem bazy. 
-Wójt Czesław Drąg odpowiedział, że pan Zieliński to człowiek otwartej głowy. Nie dlatego, żeby był taki 
lotny we wszystkim, tylko lubi mówić to co mu wiatr do głowy nawieje, bo w tym co powiedział tutaj to 
jest ponad połowa nieprawdy. Trzeba być strasznie ślepym i głuchym także, bo jak się nie widzi, czy się 
nie dowidzi to można usłyszeć od ludzi, jak ludzie komentują to co się w gminie przez cztery lata zrobiło i 
co się robi. Przed chwilą spotkałem się z przedstawicielem jednej z firm z Warszawy, ten prezes, który był 
u mnie, był tutaj trzy lata temu. Z zachwytem mówił o wyglądzie Dobromierza. 
-radny Zbigniew Zieliński dodał „kolejny kolega pana Felińskiego”. 
-Wójt Czesław Drąg dodał, że jakby nasłuchał się pana Zielińskiego to pewnie widziałby same ruiny. Nie 
było nigdy w planach tej Rady i ja bym takich planów nigdy nie wniósł pod obrady Rady, żeby 
prywatyzować zakład komunalny. Proszę państwa jest pewna sfera usług, które samorząd gminny musi 
mieszkańcom dostarczyć, nie patrząc na to ile oni mają pieniędzy, a więc nie w sposób komercyjny, 
rynkowy, żeby zedrzeć z nich pieniądze tylko oni muszą mieć do tych usług dostęp. Żeby takie usługi 
świadczyć to jest tylko jedna, jedyna szansa wtedy kiedy zakład jest komunalny, a nie jest spółką prawa 
handlowego. W spółce prawa handlowego jest jedna, jedyna zasada co do działalności tej firmy, zysk, 
zysk i tylko zysk, co nie jest celem naczelnym zakładu komunalnego, który jest własnością samorządu. To 
co opowiadał radny, że były plany to może były ich plany z poprzednich kadencji, tylko, że społeczeństwo 
za rządy tamtej kadencji wystawiło im rachunek i nie było szansy, aby te plany wdrażać. Nie będę rozwijał 
tej myśli, bo mogę więcej opowiedzieć o zasługach tego geniusza samorządu, którego jedyną zasługą jest 
trwałość w pobieraniu diety, bo w niczym innym go nie widać. Nawet ogródek jordanowski, żeby w 
Jugowej mógł powstać to osiem lat siedział i tworzył wniosek, żeby złożyć go mnie, abym kupił i w 
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Jugowej ogródek jordanowski wybudował. Na tym polega geniusz tego pana radnego. Niedawno mój 
zastępca miał telefon, że nie świecą lampy w Jugowej. Proszę państwa lampy w Jugowej nie świecą od 
dawna, mówiłem na któreś czerwcowej lub majowej sesji co jest tego powodem. Wreszcie się udało temu 
radnemu, reprezentantowi Jugowej przy okazji zbierania plonów z pól zostać trochę dłużej w Jugowej i 
zobaczyć, że lampy nie świecą. Teraz się dopiero obudził, takie to jest zaangażowanie radnego na rzecz 
społeczności, którą powinien reprezentować i w pracy tego naszego gminnego samorządu. Jeszcze raz 
podkreślam, decyzja, którą proponuję dzisiaj do podjęcia nie jest decyzją ostateczną, jest to zobowiązanie 
mnie do takiego przygotowania projektu budżetu, żeby znaleźć pieniądze, żeby tej transakcji dokonać w 
przyszłym roku. Decyzję w sprawie zakupu podejmie już nowa Rada, która budżet będzie uchwalała. 
Proszę państwa radnych o uchwalenie tego projektu uchwały.  
-radny Zbigniew Zieliński poinformował, że ta uchwała powoduje to, że tak jak inne uchwały 
podejmowaliśmy i dzisiaj nie wiemy co się dzieje, upoważniając Wójta do działania zrzucamy z siebie 
odpowiedzialność i zarazem możliwość decydowania o tej transakcji. To stało się kiedy upoważniliśmy 
Wójta do gospodarowania nieruchomościami i właśnie budynek, który gminie został przekazany w jako 
takim stanie, ale wiele lat nie wyremontowany przez pocztę polską, bo poczta zapowiadała przez 10 lat, że 
będzie zamykać placówki na terenie naszych wiosek. Przejęliśmy ten budynek w którym miał być 
mieszkania, podjęliśmy uchwały, a dzisiaj pan Feliński zajmuje cały parter poczty i robi tam jeszcze 
samowole przez to, że zamurowuje okna. Podobnie jest w zakładzie budżetowym do którego ciężko jest 
wjechać, ponieważ stoją złomy z całego dolnego śląska. Znowu firma, która wykonuje kanalizację je tam 
pościągała i pewnie tam zostaną na dłuższy okres. Jeszcze raz apeluję do radnych o rozsądek, bo kończy 
się kadencja. Pozwólcie innym w przyszłości podejmować decyzję. 
-radny Stanisław Biernacki poprosił, aby kontynuować punkt i ewentualne głosowanie, bo nikomu 
wypowiedzi radnego Zielińskiemu nic nie przyniosą. Po pierwsze nie ma tu publiczności, żeby mógł robić 
kampanię, a takich kłamstw ciężko jest wysłuchiwać i proszę o przejść do kolejnych punktów. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że w miejscowości Jugowa, gdzie 
najprawdopodobniej rękę przyłożył pan Zieliński, chwała za to tym, którzy chcieli cokolwiek zrobić, ale tak 
durnego wniosku robiącego ten chodnik w Jugowej po środku jeszcze nie widziałem. Komu to ma służyć 
to nie mam pojęcia. Jest 100 m chodnika, po co, na co komu on ma służyć, samochody nie będą mogły 
się tam minąć. 
-radny Zbigniew Zieliński dodał, że to nie jest sprawa Przewodniczącego Rady.  
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski dodał, że radny Zieliński przyłożył rękę do takiego czegoś co 
nikomu nie służy. Niech pan nie mówi, że to co robi Wójt, że to co robimy wszyscy, że robiliśmy same złe 
rzeczy. Myślę, że będzie rachunek wystawiony przez naszych mieszkańców Gminy Dobromierz w wyborach 
i wtedy siądziemy po wyborach przy tym stole, a może nie siądziemy, to wtedy powiemy tak miał Zieliński 
rację i rachunek krzywd tej gminy został przez mieszkańców dokonany, ale gorzej będzie jeśli będziemy 
siedzieć tak jak teraz i wszyscy w jakiś sposób zostaniemy nagrodzeni przez społeczeństwo, które 
wybierze nas na następną kadencję. Są w tej gminie rzeczy, które można zaliczyć do udanych. Projekt tej 
uchwały to jest przygotowanie środków finansowych na następny rok do wykupu, ale w budżecie trzeba 
te środki zabezpieczyć.  
 
Za podjęciem Uchwały Nr LIV/253/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie wykupu 
nieruchomości zabudowanej, położonej na działce nr 334/23 o powierzchni 0,9382 ha w 
Dobromierzu – baza Spółdzielni Usług Rolniczych głosowało: 10 – radnych za, 2 – przeciw,     
1 – wstrzymał się, 2 – nieobecnych. 
Uchwała została podjęta.  
 
Ad.-10. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetowej o przedstawienie 
opinii kierowanej przez nią komisji o projekcie uchwały w sprawie zmiany § 1 Uchwały Rady Gminy 
Dobromierz Nr LII/244/10 z dnia 28 maja 2010 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej wybranej 
gminie na usuwanie skutków powodzi „2010”. 
-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniował projekt uchwały w sprawie zmiany § 1 Uchwały Rady Gminy Dobromierz Nr 
LII/244/10 z dnia 28 maja 2010 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej wybranej gminie na usuwanie 
skutków powodzi „2010” w głosowaniu 4 – radnych za, 1 – nieobecny. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie zgłoszono. 
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Za podjęciem Uchwały Nr LIV/254/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie zmiany § 1 
Uchwały Rady Gminy Dobromierz Nr LII/244/10 z dnia 28 maja 2010 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej wybranej gminie na usuwanie skutków powodzi „2010” głosowało:       
13 – radnych za, 2 – nieobecnych.  
Uchwała została podjęta.  
 
Ad.-11. 
Interpelacji i wniosków nie zgłoszono. 
 
Ad.-12. 
-radny Zbigniew Zieliński zapytał, czy w Jugowej w okolicach kościoła zaświeci się światło? Cały zakład 
energetyczny się śmieje. Na posiedzeniu Komisji Rolnictwa Zastępca Wójta zapewniał, że zostało złożone 
zlecenie i naprawa trochę potrwa. Obecnie w dobie komputerów wystarczy zadzwonić do dyżurnego, żeby 
zapytać się, czy zostało złożone zlecenie. Nie ma żadnego zlecenia, jest czarna uwaga, w Gminie 
Dobromierz nie realizuje się usterek na oświetleniu i taka wygląda sytuacja na dzisiaj. Miejscowi 
kombajniści przejeżdżając z mostku na mostek nie ściągają chederów i brak takiego oświetlenia może 
doprowadzić do wypadku. Moja prośba w imieniu mieszkańców, bo ja na swojej bazie świecę, w 
przeciwieństwie do pana panie Wójcie, bo pewnie u pana żarówka gminna się świeci. W poprzedniej 
kadencji odwrócona nawet w druga stronę. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że jeśli radny Zieliński chce wiedzieć to u pana 
Wójta żarówka zdjęta jest i żadne żarówki się nie świecą. Bardzo słusznie pan Wójt powiedział, że pan nie 
jeździ po gminie i nie wie pan co się dzieje. Niech pan zajrzy na gminę i zobaczy gdzie się żarówki świecą, 
jeśli pan wypowiada jakieś uwagi, czy daje pstryczki. Sprawa Jugowej jest w toku i myślę, że światła się 
zaświecą. 
-sołtys Szymanowa Stanisław Krynicki poinformował, że wspólnie powinniśmy pomyśleć o dostarczeniu 
piasku na poszczególne wsie w związku z tym co widzi się w telewizji, jakie szkody powódź uczyniła. Może 
warto wysypać jedną wywrotkę w dwóch lub trzech miejscach na wsi, bo różnie bywa jak już pada deszcz. 
Może zabezpieczmy to i niech ludzie wiedzą, że piach jest. 
-Wójt Czesław Drąg odpowiedział, że można nawieść piachu tylko zwalenie go w dwóch miejscach w 
Szymanowie i potem kazanie ludziom chodzić 1,5, czy 2 km do kupki z piaskiem, bo akurat w innym 
miejscu woda wylewa to zrobi więcej złego niż sama woda. Państwo sołtysi, macie w swoim zasięgu trójki 
Spółki Wodnej, a rowy melioracyjne nie są w ogóle wykaszane. Jeżeli woda będzie się zwiększała - woda 
5%, ta która ludzi najbardziej denerwuje, bo prawie ledwo wyszła z rowu, a zalewa. Jeśli wody jest ¾ 
ponad rów to każdy się godzi, że to siła wyższa i tego się nie da zatrzymać, bo są to poziomy, których 
żadne wory z piaskiem nie zatrzymają. Te 5% wody wylewają przez to, że rowy nie są koszone. Ani spółki 
wodne nasze nie są w tej mierze aktywne i panowie sołtysi też się w to nie angażujecie. Nie chcę się 
skarżyć na waszą bezczynność, ale po raz pierwszy widzę taką małą zaradność w sprawach co do których 
społeczeństwo was na tych szefów wsi wybrało. W związku z tym warto pójść i porozmawiać z 
właścicielami nieruchomości tych działek rolnych przy których znajdują się rowy, żeby każdy u siebie to 
wykosił i to będzie najlepsze zabezpieczenie, żeby te małe 5% wody, które wyciekają z koryta nie 
zalewały ludziom domostw. 
-sołtys Bronowa Jan Wysoczański zapytał, kto jest odpowiedzialny za mostki na rowach, na drogach 
gminnych? Mostki są pozawalane, woda wylewa na pola, czyja jest to wina?, czy spółek wodnych? mostek 
jak jest zerwany wszystkie rowy tamuje. Odpowiedzialność za drogi gminne spoczywa na urzędzie gminy. 
Zastępca Wójta był z nami w Szymanowie na rowie. Tam energetyka ma dojazd do transformatora, do tej 
pory wszystko to zalewało, rów jest czysty, a woda nie ma przepływu, bo mostki są pozawalane. Spółka 
Wodna nie odpowiada za mostki. 
-Wójt Gminy Czesław Drąg odpowiedział, że zgadza się z prezesem, bo wszystkie mostki są zawalone, a te 
które zostają zgłaszane do Wójta są ujmowane do planu i są naprawiane. Jeśli mi dzisiaj zgłosicie 40 
mostków to wiadomo, że nie zrobię tego. Nie mówię o tym, że nie będę robił mostków tylko zgłoście je do 
mnie i będziemy je robili. Natomiast rowy w 100% nie są koszone, działkowicze przestali wybierać trawę 
do królików, dla świnek, a rolnik wcale o to nie dba. Nie jest chyba obowiązkiem spółki wodnej bieżące ich 
utrzymanie, to jest obowiązek rolnika. Sołtys, rolnik i spółka powinni się w to zaangażować. Zaczyna się 
postępowanie sądowe wobec winnych dopuszczenia do zalania wodą. Mamy pierwsze przykłady w Polsce 
zbiorowych pozwów, gdzie się pozywa Skarb Państwa za narażenie mieszkańców na straty z powodu 
złego utrzymania urządzeń przeciwpowodziowych. Te same skargi, to jest kwestia dwóch, trzech lat, bo 
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spółki adwokackie, prawnicze, kancelarie zaczynają specjalizować się w chodzeniu po rolnikach i 
namawianiu, że w ich imieniu przejmą sprawę i będą oddawali do sądu i spółki wodne będą za to też 
płaciły odszkodowanie. Myślę, że najwyższa pora, żeby każdy z nas za obowiązki, które bierze na siebie 
zaczął poważnie odpowiadać.  
-sołtys Jaskulina Teodor Balok poinformował, że walczy jako sołtys trzy lata o zrobienie mostka. Kierownik 
robił zdjęcia, przyjechali ludzie z powiatu, robiono pomiary, a mostek do dzisiaj nie jest zrobiony, gdzie 
przepływa woda, a zaczęło się to w 1997 r. po powodzi i do dzisiaj nie jest to odnowione, zawalone i 
woda dalej będzie wylewać. 
-sołtys Bronowa Jan Wysoczański poinformował, że w Szymanowie na drodze gminnej jest mostek 
zawalony, a woda rozlewa się po wszystkich polach. Dzwoniłem do pani Bajerskiej, ale poinformowała 
mnie, że jest to droga gminna i takiej samej informacji udzieliła mi Pani Kwiatkowska, a woda stoi cały 
czas na polu. 
 
Ad.-13. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Marek Jaworski ogłosił 
zamknięcie obrad LIV sesji Rady Gminy Dobromierz. 
 
 

 
Przewodniczący Rady 
(-) Marek Jaworski 

 
 
Protokolant: Renata Jędrzejczyk 
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